
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 13. 1. 2025 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: prof. MUDr. J. Betka, DrSc., A. Chochola, MUDr. M. Pehr, MUDr. O. Raška, Ph.D., 
L. Schupak 

Neomluveni: prof. MUDr. P. Pafko, DrSc., W. Lytle 

Hosté: prof. MUDr. A. Burgetová, Ph.D., MBA, Ing. T. Fussgänger, Ing. I. Mikula, Ph.D., 
prof. MUDr. O. Šeda, Ph.D., prof. MUDr. P. Neužil, CSc., FESC, prof. MUDr. F. 
Málek, Ph.D., MBA 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK zahájila zasedání v 16:07 hodin a přivítala 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Přihlásili 
se doc. MUDr. V. Danzig, Ph.D. a A. Rashovska. 

AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu 

21: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila přítomné s plánovaným programem zasedání (členové AS 
byli seznámeni předem s podkladovými materiály). Program zasedání v níže uvedeném 
znění byl jednomyslně schválen. Nepřítomného pana děkana bude zastupovat paní 
proděkanka prof. A. Burgetová. 

1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu 
AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 (1 min) 

2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (1 min) 

3. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (20 min) 

4. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Zřízení společného pracoviště Kardiologické kliniky 1. 
LF UK a Nemocnice Na Homolce (5 min) 

5. Ing. I. Mikula, Ph.D. – Kampus Albertov – Změnové listy pro Dodatek č. 5 SOD (10 minut) 

6. prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. – Informace studijní komise AS 1. LF UK (5 min) 

7. prof. R. Brůha, CSc. – Informace legislativní komise AS 1. LF UK (5 min) 

8. doc. MUDr. M. Mlček, Ph.D. – Informace ekonomické komise AS 1. LF UK (5 min) 

9. Různé (5 min) 

AS 1. LF UK schvaluje předložený program zasedání AS. 

21: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

3. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Paní proděkanka podala následující informace: 



• Byl zrušen Ples mediků i Ples UK – problémy s nájemcem (fakulta zamýšlí 
uspořádat jinou akci na jaře cca v měsíci květnu); 

• Podpora nelékařských oborů – t.č. jednání na UK o počtech v rámci jednotlivých 
fakult, UK bude splňovat; fakulty trvají, aby podpora byla dlouhodobá; 

• Na 1. LF proběhl v sobotu 11. 1. 2025 Den otevřených dveří; 

• Byly zahájeny přijímací pohovory v anglické paralelce v Izraeli, zároveň prezentace 
fakulty na každoroční konferenci organizované dr. Cohenem (zúčastnil se prof. 
Vrablík) 

• 13. 1. 2025 prezentace projektu fakulty v Eilatu v izraelském parlamentu (Knesetu) 
– prof. Vokurka, prof. Martásek 

• 13. 1. 2025 proběhlo jednání RKR (prof. Šeda) – mezi body i „Mikuláš“ a 
vnitrouniverzitní banka 

• Na konci r. 2024 došlo ke schválení ZoVŠ Poslaneckou sněmovnou – problematika 
PGS, návaznost novelizace předpisů, „hlídačkovné“… – shrnutí hlavních bodů se 
bude připravovat 

• Návrh změny uspořádání AS 1. LF UK 

• Posílení role zastoupení studentů v rámci jednotlivých studijních programů – 
narůstající role studujících v těchto studijních programech; 

• Zachování paritního počtu mezi pedagogickou a studentskou komorou, 
studenti by měli skutečně 15 zástupců; 

• Zrušit zkříženou volbu mezi pedagogy a studenty; 

• Studentskou komoru rozdělit podle zastoupení studijních programů; 

• Návrh rozdělení kurií (podle počtu studujících) VL 8 (č), ZL 1 (č), nelékařské 
obory 1, PGS 2, AP 3; 

16:12 hod – příchod MUDr. K. Klíma, Ph.D. 

• Studenti volí v rámci své kurie (zatím není dořešeno); 

• Úprava uspořádání náhradníků, ukončení studia apod. 

Rozpoutala se obšírná diskuse týkající se návrhu rozdělení kurií podle počtu studujících, do 
které se zapojili A. Karas, M. Mlček, T. Zima, D. Pokorný, Z. Krška, M. Koziar Vašáková, R. 
Brůha, V. Danzig, M. Škandera a D. Sedmera. Předseda legislativní komise prof. R. Brůha má 
projednat s právním oddělením možnou změnu Volebního řádu AS 1. LF a připravit 
informace jako řádný bod na únorové zasedání AS. 

Informace paní proděkanky prof. A. Burgetové doplnil pan proděkan prof. O. Šeda, který se 
zúčastnil pondělního zasedání RKR: 

• Zmíněné „hlídačkovné“ v ZoVŠ – z dnešního setkání ministra školství s rektorkou UK 
vyplynulo, že prý mají senátoři v úmyslu podat pozměňovací návrhy a vrátit Zákon do 
sněmovny (možná se celé zkomplikuje); 

• Dále v Zákoně chybí informace o prodloužení stávajících akreditací v případě zrušení 
NAÚ (dříve docházelo automaticky k prodloužení o 1 rok); 

• Informace týkající se „vnitrobanky“ – opakovaně je projednáváno v rámci AS UK, 
oproti původnímu návrhu z října r. 2024 došlo k těmto změnám: 

• Snížena hranice pro velikost akce financovatelné z vnitrouniverzitní banky z 200 
mil. na 100 mil.; 

• Na investiční akci se podává jedna žádost bez ohledu na zdroj podpory – limit 20 
% popřípadě 50 % se vztahuje k žádosti jako celku; 



• Upřesněna procedura, že AS UK se explicitně vyjadřuje k případům, kdy má 
nevratný příspěvek na investiční akci přesáhnout 20 % celkové požadované 
částky nebo kdy má doba splácení přesáhnout 15 let; 

• Bylo specifikováno, jak budou vypláceny odměny fakultám, které vloží 
prostředky do vnitrobanky – bude realizováno 2 x ročně. 

4. Zřízení společného pracoviště Kardiologické kliniky 1. LF UK a Nemocnice Na Homolce 
(písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) – jednání se zúčastnili zástupci 
z Nemocnice Na Homolce, a to primář Kardiologického oddělení prof. MUDr. P. Neužil, 
CSc., FESC a zástupce primáře prof. MUDr. F. Málek, Ph.D., MBA. 
Na základě návrhu MUDr. Petra Poloučka, MBA, ředitele Nemocnice Na Homolce (NNH)a 
po projednání a s podporou vedení II. interní kliniky – kliniky kardiologie a angiologie  
1. LF a VFN se navrhuje zřízení nového pracoviště Kardiologické kliniky jako společného 
pracoviště 1. LF UK a NNH, a to nikoli jako pracoviště zcela nového, ale v podobě přerodu 
kvalitního a zavedeného a excelentního kardiologického oddělení na akademické 
pracoviště. Nově vznikající pracoviště bude koncipováno jako standardní klinika, tedy 
počítá s pozicí přednosty, primáře, administrativního pracovníka a řady dalších 
zdravotnických pracovníků lékařů i nelékařů, kteří se každý svým dílem zapojují do klinické 
výuky studentů. 
Nové pracoviště převezme část pedagogické zátěže začleněním do výuky ve studijním 
programu Všeobecné lékařství minimálně v dohodnutém rozsahu u předmětů 
Kardiovaskulární medicína (5. ročník) a Předstátnicová stáž – interna (6. ročník). 
V návaznosti na organizaci výuky se navrhuje zřízení pracoviště od 1. 2. 2025 tak, aby byla 
zajištěna jeho činnost již od počátku letního semestru ak. roku 2024/2025. 
V případě schválení návrhu Akademickým senátem bude mezi 1.LF UK a NNH uzavřena 
smlouva o spolupráci zajišťující činnost společného pracoviště. Z pohledu vedení fakulty 
je zřízení nového samostatného pracoviště Kardiologické kliniky 1. LF a NNH krokem, který 
přispěje k formalizaci dlouhodobě probíhající spolupráce při výuce a vědecké činnosti 
v oblasti kardiologie mezi 1. LF a NNH. 
Předsedové všech komisí konstatovali, že zmíněný návrh jednotlivé komise projednaly a 
nemají k němu námitek 

Návrh usnesení:  

„Akademický senát 1. LF UK rozhodl podle § 27 odst. 1 písm. a) z. č. 111/1998 Sb., 
o vysokých školách, v platném znění, na návrh děkana 1. LF UK o zřízení nového 
společného pracoviště podle čl. 21 odst. 3 písm. c) Statutu 1. lékařské fakulty 
Univerzity Karlovy s názvem Kardiologická klinika 1. lékařské fakulty Univerzity 
Karlovy a Nemocnice Na Homolce s účinností od 1. 2. 2025.“ 

22: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

16:54 hod – odchod doc. MUDr. K. Rusinová, Ph.D. 

5. Kampus Albertov – Změnové listy pro Dodatek č. 5 SOD (písemný podkladový materiál 
zaslán s pozvánkou) 

Dr. I. Mikula zaslal dne 3. 1. 2025 AS další podklady ke Změnovým listům stavby Kampusu 
Albertov – Biocentra, které budou podkladem k Dodatku č. 5 Smlouvy o dílo (SOD), a které 
nebudou mít vliv na termín stavby. Jedná se o tyto změnové listy: 

• Práce provedené na pokyn objednatele pro záchranný archeologický výzkum 

• Dočasné utěsnění kanalizační stoky 

• Ubourání části betonového prahu u západní stěny 



• Přečerpávání chlorační stanice 

16:57 hod – příchod prof. MUDr. J. Škrha, DrSc. 

Předseda ekonomické komise považuje předložený návrh za nekonfliktní; předseda 
legislativní komise informoval, že komise dlouze předložený návrh diskutovala a zaujala 
k němu níže uvedené stanovisko (návrh usnesení). 

Návrh usnesení: 

1. Akademický senát 1. LF UK bere na vědomí předložené podklady týkající se 
změnových listů výstavby Biocentra Kampusu Albertov, bere na vědomí jejich 
dopady na finanční náklady projektu a souhlasí s jejich uplatněním pro přípravu 
dodatku ke smlouvě o dílo č. UKRUK /182357/2023-2 (výstavba Biocentra), který 
bude předložen vedením UK k projednání na AS UK. 

2. Zároveň předpokládá, že vedení UK podniklo veškeré potřebné kroky k tomu, aby 
finanční náklady projektu nebyly nepřiměřeně navyšovány 

22: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

17:03 hod – odchod prof. MUDr. Z. Krška, DrSc. 

6. Informace studijní komise AS 1. LF UK 

Předseda konstatoval, že komise se sešla prezenčně a zabývala se kromě již 
zmiňovaného zřízení společného pracoviště Kardiologické kliniky 1. LF Uk a Nemocnice 
Na Homolce i níže uvedeným problémům: 

• Dominantním problémem byly komentáře v minulosti prezentovanému 
výzkumu absolventů ke spokojenosti výuky na 1. LF 

• není zcela jasná metodika hodnocení, 

• naše fakulta nemá v hodnotících komisích svého zástupce, 

• navrhují provést vlastní sběr dat o hodnocení již v průběhu výuky nebo 
bezprostředně po jejím ukončení, před absolvováním státnic, 

• nespokojenost se studiem nemusí být vždy pravdivá, 

• problematická je anglická paralelka, ne všichni studenti by opět do ní 
nastoupili, a to zejména z důvodu současných finančních podmínek. 

• Diskrepance mezi délkou výuky a počtem zkušebních otázek; 

• Byl diskutován projekt fakultního didaktického centra MEDIC; 

Paní předsedkyně poděkovala za rozbor provedeného výzkumu absolventů a za podněty 
k této problematice. Dále konstatovala, že problémy jsou a musí se napravit. Musíme 
dostávat zpětnou vazbu z průběhu studia. Do rozpravy se dále zapojili prof. Zima, prof. 
Koziar Vašáková, doc. Mlček, prof. Burgetová, prof. Pařízek, prof. Pokorný, A. Rashovska, 
A. Karas a M. Škandera 

17:15 hod – odchod prof. MUDr. T. Zima, DrSc. 

17:23 hod – odchod doc. MUDr. V. Danzig, Ph.D. 

Paní předsedkyně poprosila předsedu studijní komise, aby komise předložila návrhy, 
jakým způsobem objektivní hodnocení výuky provést. 

7. Informace legislativní komise AS 1. LF UK 

Předseda oznámil, že komise se podrobně věnovala návrhu usnesení ve věci Změnových 
listů pro Dodatek č. 5 SOD týkající se Kampusu Albertov. 



8. Informace ekonomické komise AS 1. LF UK 

Předseda komise informoval, že komise se sešla v souvislosti s již projednávanými body 
a co se týká Kampusu Albertov a předkládaným změnovým listům informoval, že 
z odpovědnosti se vyvázat nemůže, nechceme ani stavbu zdržovat, musíme veškeré 
změny schvalovat, budeme stavbu financovat, a proto byl pro tento účel sestaven 
seznam dotazů na rektorát, abychom informace dostávali dříve než když máme 
předkládané změny „schvalovat do týdne“. 

9. Různé 

• Pan A. Karas informoval o akci „Pražské židle a stoly“, kterou chce uskutečnit 
Přírodovědecká fakulta UK v ulici Votočkova a budou požadovat součinnost 
našeho pana děkana; 

• Dále informoval, že Právnická fakulta UK otevřela knihovnu pro studenty ve 
zkouškovém období i o víkendu a rektorát provoz knihovny bude hradit. Žádá, 
aby byla knihovna otevřena o víkendech i u nás na 1. LF. Je nutné spočítat náklady 
na provoz, žádosti od studentů na otevření jsou. 

• Přednesl dotaz, zda byl dořešen splátkový kalendář pro anglickou paralelku, 
z důvodu nepřítomnosti pana děkana, dotaz nebyl zodpovězen. 

Paní předsedkyně informovala přítomné, že příští zasedání AS se bude konat dne 17. 2. 
2025. 

Písemné podkladové materiály pro projednání v komisích je potřeba elektronicky zaslat 
M. Koziar Vašákové do 7. 2. 2025 a návrhy k projednání AS 1. LF včetně podkladových 
materiálů nejpozději do 10. 2. 2025. 

 

Zasedání bylo ukončeno v 17:38 hod. 
 
 
prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 

předsedkyně AS 1. LF 
 

Zapsala: Jana Kolářová 

 

 

Ověřili: doc. MUDr. V. Danzig, Ph.D. 

A. Rashovska 


